
Reactie internetconsultatie wetsvoorstel 'doorstroom vmbo- havo'. 
 
De Gooise Scholen Federatie, bestaande uit acht VO-scholen in de Gooi en Vechtstreek, heeft ernstige 
bezwaren tegen het wetsvoorstel 'doorstroom vmbo-havo'. 
 
De GSF ondersteunt de doelstelling dat alle vmbo-t-leerlingen gelijke kansen verdienen. Wij erkennen dat 
de Toelatingscode onvoldoende heeft gewerkt. Het beeld, tijdens de behandeling van de wet en door 
berichtgeving, is ontstaan dat dit komt door ontoelaatbaar hoge eisen van de havo-scholen. Dit doet geen 
recht doet aan regionale verschillen en aan verschillen in de mate van professionaliteit in 
onderwijsontwikkeling. Wij zijn van mening dat de nu voorliggende wet gebaseerd is op dat onjuiste beeld. 
De nu voorliggende wet draagt volgens de GSF bij aan: 

● Diskwalificatie van het MBO: deze wet draagt bij aan de beeldvorming dat een havo opleiding 
beter is dan een mbo opleiding. Zeker in de regio waar de GSF onderwijs aanbiedt, komt 
'opwaartse druk' regelmatig voor. Het is lastig om over te brengen dat een vakopleiding niet iets is 
om je voor te schamen, sterker nog, dat de maatschappij zit te springen om goede vakmensen. 
Een drempelloze overstap vmbo-t - havo zal de doorstroom naar het mbo niet ten goede komen. 

● Verkleining van de  kansen op het MBO: onze collega's van het MBO constateren dat leerlingen 
die het niet gered hebben op de havo na doorstroom vanuit het vmbo-t, vrijwel zonder 
uitzondering gedemotiveerd op het MBO starten en een veel grotere kans hebben op uitval. 

● Diskwalificatie van de overstapprogramma's die veel scholen hebben. Het is onze ervaring dat 
niet zozeer een cijfergemiddelde als wel een overstapprogramma voorwaardelijk is voor het 
succes van een vmbo-gediplomeerde op de havo. Het niveau is wezenlijk anders, en door een 
overstapprogramma kunnen leerlingen ervaren of de havo bij hun mogelijkheden en ambities 
past, nog voordat ze de keuze hebben gemaakt. Belangrijker nog, het vmbo bereidt inhoudelijk 
niet voor op de havo. Er is veel stof (met name bij het kernvak wiskunde) die wel in de onderbouw 
havo maar niet op het vmbo behandeld wordt. Leerlingen die op de havo starten zonder deze 
inhoudelijke bagage, beginnen met een grote achterstand. Als scholen niet meer de voorwaarde 
kunnen stellenen dat vmbo-leerlingen een overstapprogramma volgen, zal de noodzaak voor 
leerlingen om hieraan deel te nemen, verdwijnen. Dit zal leiden tot hogere uitval in de bovenbouw 
van de havo.  

● In het wetsvoorstel staat: "Met dit wetsvoorstel wordt de bevoegdheid van het bevoegd gezag 
uitgesloten om nog aanvullende eisen te stellen aan de toelating van vmbo gl- of tl-leerlingen tot 
havo 4 die betrekking hebben op hun vooropleiding". Deze algemene regel wordt opgelegd op 
basis van incidenten op enkele scholen. Sommige scholen stellen te hoge cijfereisen aan 
vmbo-leerlingen en daar worden door dit wetsvoorstel leerlingen de dupe van.  

 
Advies: als de overheid één wet wil doorvoeren om kansenongelijkheid te verkleinen, stel dan een wet op 
die scholen verplicht om aan de inspectie duidelijk te maken hoe een soepele doorstroom van vmbo-t naar 
havo wordt gewaarborgd.  
 
Met vriendelijke groet. 
 
College van Bestuur van de Gooise Scholen Federatie 
Kees Elsinga, voorzitter; Tijmen Smit lid 
 



 


